
Discurs de la regidora de Comunicació de l’Ajuntament de Roda de Ter, 
Roser Montané. 
 
 
Benvingudes i benvinguts, moltes gràcies per ser aquí. 
 
Aquesta setmana passada vaig tenir la sort i el privilegi de poder llegir aquest número 773 de la 
revista Roda de Ter just després d’enviar-se a imprempta. El número de Festa Major sempre fa una 
especial il·lusió, però em sembla que el d’enguany en fa una mica més. Arriba en un context difícil i 
estrany, en aquestes pàgines s’hi recull el motiu i l’impacte. 
 
Les nostres vides han canviat perquè una pandèmia mundial ens ha recordat com d’efímera és 
l’existència i com de fràgils sóm els humans. Precisament això és el que es despren del reportatge 
que recullen aquestes pàgines i que, alhora, mitjançant els testimonis, també reflecteix com la 
Covid-19 ens ha recordat la nostra capacitat resilient i el nostre potencial cooperatiu i comunitari. 
Davant l’adversitat tenim la voluntat, sempre, de fer pinya i teixir el futur. 
 
En aquesta revista les rodenques i rodencs que hi sortiu, amb la ploma en mà o com a protagonistes, 
a través de vivències, sentiments i reflexions, sou exemple d’aquesta nostra capacitat de fer bonica 
la vida encara que les condicions siguin les més dures.  
 
Mentre la llegia pensava en l’afany que s’amaga rere cada idea, cada conversa, entrevista, reflexió i 
vers. El periodisme i cooperativisme del Roda de Ter i deixeu-m’hi afegir, el de Ràdio Roda, és 
aquest periodisme d’explicar històries diaries, un periodisme completament vivencial que acaba 
pintant el quadre del nostre dia a dia, amb tota la gamma de colors. Al Roda de Ter s’hi troben la 
memòria històrica, les entitats socials i esportives, el compromís amb la nostra llengua, l’actualitat 
política i social, personatges estimats del poble i un llarg etcètere d’articles, opinions i notícies que 
ens fan viure i reviure la nostra quotidianitat mentre la deixen impresa i registrada per a la 
prosperitat.  
 
Estic convençuda que moltes altres regidores i regidors de comunicació abans que jo han tractat la 
importància dels mitjans de comunicació locals en aquesta presentació, segur que moltes i molts 
d’ells han fet ènfasi en la ingent tasca que fan per cosir la comunitat, impulsar el sentiment de 
pertinença, preservar la llengua i enriquir la cultura. Jo també ho faré, per dues raons: en primer lloc, 
demà passat celebrem el 70è aniversari de Ràdio Roda, una efemèride que obliga a posar sobre la 
taula -i precisament es fa en aquesta revista-, el destacat paper de l’emisora en la vida social 
rodenca al llarg de set dècades. En segon lloc, la imperant necessitat de modernitzar i fer el més 
òptim possible el treball i el ressò d’aquesta regidoria en la millora de la vida de la ciutadania. 
 
Tenim la fortuna de gaudir de dos mitjans de comunicació municipals amb llarga trajectòria i 
notorietat que han contribuit a enriquir i fer progressar la nostra comunitat. Els que esteu aquí, i 
molts d’altres, sou responsables d’aquest èxit. Col·laboradores i col·laboradors que estimeu l’entorn 
i qui l’habita, que teniu afany d’explicar, de reflexionar, d’entendre i sobretot, de compartir 
experiències, projectes, notícies i anècdotes rodenques. Avui presentem la revista 773 del Roda de 
Ter de Festa Major, però com deia abans, també iniciem la celebració dels 70 anys de Ràdio Roda, 
motiu d’orgull i també d’homenatge. És la ràdio local més antiga de la comarca i aquest més 
d’octubre posarà en marxa de nou la seva programació habitual. Demà passat s’emetrà un recull de 
programes que han passat durant els últims anys per la ràdio, des del més antic, Cafè i Sardanes, 
fins al més nou. Píndoles de més o menys quinze minuts que ens serviran per fer un breu recorregut 
pels últims d’aquests 70 anys. Volem fer una gran celebració, volem que totes i cadascuna de les 
rodenques i rodencs sigui partícep d’aquest gran aniversari i ho farem, quan el context de pandèmia 
ens permeti fer-ho amb més seguretat i poguem garantir una festa popular.  



 
Avançava, fa un moment, la necessitat de modernitzar la regidoria. A ningú se li escapa i ja fa temps, 
que els mitjans de comunicació tradicionals competeixen amb els nous canals d’informació. 
Els canvis que han comportat les noves (ja no tant noves) tecnologies i la globalització amb 
l’aparició i la instauració de les xarxes socials ens exigeixen un sobre esforç, primer per no quedar 
enrera i després per fer que la nostra comunicació sigui veraç, fiable i contrastada. Veiem dia sí dia 
també com la informació es manipula per afavorir interessos obscurs, el que la converteix en 
desinformació, i contemplem astorats com es fa revisionisme històric amb la tranquilitat de saber 
que les fonts que utilitza la majoria de la població per informar-se estan contaminades. Ens cal 
especilització, posar de relleu el que ens fa diferents i especials, optimitzar l’esforç i el potencial 
dels recursos que tenim i fer-ne el nostre tret diferencial.  
 
Entenem la comunicació com el mitjà per transmetre informació i cultura: 
- Informació per tal que tothom pugui conèixer el que està passant en el seu entorn proper i al món. 
- Cultura per tal que tothom pugui conèixer i reconèixer els camins que fomenten el creixement 
personal i el sentit crític. 
 
Tenim al davant reptes molt importants que entomem ja des d’ara i com sempre ho hem de fer amb 
pocs recursos econòmics però, per sort, en el cas de la revista i la ràdio amb bons recursos humans. 
Aquest camí, ambiciós i necessari, no serà ni ràpid ni fàcil, però el farem i el farem junts. Una 
primera mostra és la nova pàgina web, que estrenarem a principis d’octubre i que és fruit del treball 
conjunt: de l’impuls de l’última regidora de comunicació, la implicació determinada de les 
treballadores i treballadors de l’ajuntament i el compromís d’aquesta regidora i l’equip de govern 
actual. 
 
Vull acabar aquesta intervenció fent els agraïments. Gràcies a totes les col·laboradores i 
col·laboradors que ompliu de tinta i de sentit cada pàgina de la revista, gràcies als que fa temps que 
hi escriviu i als nous que us animeu a fer-ho en aquest número. Gràcies a tots els subscriptors de la 
revista, aquesta militància compromesa és font d’energia i oportunitats. Gràcies a en Guillem 
Ramisa la bona feina i a la Glòria Fluvià i l’Àlex Sànchez el seu compromís, estima i treball. 
Gràcies Montse Verdaguer per fer-ho possible i per implicar-t’hi fins a l’última gota de suor. I 
deixeu-me donar les gràcies, especialment en aquest número, a tots els comerciants i empresaris que, 
en aquest difícil moment, seguiu fent confiança a la revista o l’heu començat a fer per primer cop. 
Aquest compromís amb el Roda de Ter garanteix que entre totes i tots anem teixint el futur. 
 
Moltes gràcies a tothom i feliç Festa Major! 
 
 
Roda de Ter, 21 de setembre de 2020 


